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Max Verstappen spreekt zich uit op de persconferentie voorafgaand aan de GP in Zandvoort dit weekend

nen. Binnen de EU zijn werknemers vrij om te 

gaan en staan waar ze willen en hun baan op te 

zeggen. Waarom zou dat niet gelden voor voet-

ballers, die enorme boetes en schorsingen 

 boven het hoofd hangen als ze een contract 

 tussentijds verbreken?

Ergens in de komende maanden – schattingen 

lopen uiteen van komende maand tot begin vol-

gend jaar – doet het Hof uitspraak in de zaak- 

Diarra. Ook hoogleraar Europees recht Van den 

Bogaert houdt er rekening mee dat dit leidt tot 

aanpassing van de transferregels.

“Ik verwacht dat het ook in de toekomst 

 legitiem is dat als een speler eenzijdig zijn 

 contract verbreekt, daar een schadevergoeding 

voor de club tegenover staat. Maar de bedragen 

kunnen op basis van de huidige regels te hoog 

oplopen. Die zullen voortaan in overeenstem-

 → Lassana Diarra, hier 

spelend voor Olympique 

de Marseille, kreeg een 

miljoenenboete na een 

conflict met Lokomotive 

Moskou. FOTO ROMAIN 

PERROCHEAU/ GETTY 

IMAGES

‘Ajax kan profiteren’

Wat zal de uitspraak van het Europe-
se Hof van Justitie in de zaak van de 
Franse oud-speler Lassana Diarra be-
tekenen voor het bedrijfsmodel van 
een club als Ajax, die het vooral moet 
hebben van de verkoop van zelfopge-
leide spelers?
Waar sommigen dramatische gevol-
gen voorzien voor het verdienmodel 
van de Amsterdammers, schat hoog-
leraar Europees recht Stefaan Van 
den Bogaert het minder somber in: 
“Het gaat om een mogelijk beperkte 
herziening van een aspect van het 
transfersysteem: de situatie van een 
eenzijdige contractbreuk. Daar zal in 
de toekomst een redelijke vergoeding 
voor moeten worden betaald. Het 
 nationale arbeidsrecht is in mijn ogen 
de  bepalende factor voor de hoogte 
van een compensatie. In Nederland 
zal de tuchtcommissie van de KNVB 
leidend zijn.”
“Als het gaat om jonge voetballers 
denk ik dat de Fifa-regels blijven 
 bestaan, waarbij clubs compensatie 
krijgen als een in eigen huis opgeleide 
speler verkast. Ik verwacht voor Ajax 
en andere Nederlandse clubs geen 
grote gevolgen, ook omdat de regels 
voor transfers tussen clubs bij een 
onderling akkoord blijven bestaan.”
De econoom Oliver Budzinski voor-
ziet substantiëlere gevolgen, maar 
denkt ook dat het voor Ajax kan 
 meevallen. “Misschien wordt Ajax er 
zelfs beter van,” zegt hij. “Ik kan me 
voorstellen dat er een fonds in het 
 leven wordt geroepen om opleidings-
clubs te compenseren bij het vertrek 
van talenten. Daar zou Ajax van 
 kunnen profiteren.”

ming  moeten zijn met het nationale arbeids-

recht.”

Van den Bogaert denkt ook dat de nieuwe club 

minder snel medeverantwoordelijk zal worden 

gehouden voor eenzijdige contractbreuk. “De 

sancties die daar nu op staan – een boete die in 

de miljoenen kan lopen en een tijdelijk verbod 

op transfers – zijn vaak te streng. Ik heb ook een 

probleem met het quasi-automatisme waarmee 

de nieuwe club aansprakelijk wordt gesteld voor 

de contractbreuk.”

Lagere transfersommen
De econoom Budzinski vermoedt dat ‘de trans-

ferbubbel met die enorme bedragen zal knap-

pen’. “Transfersommen blijven bestaan, maar 

ze zullen veel lager zijn.”

Met collega-hoogleraren uit België en Frank-

‘Als de speler zijn contract 
verbreekt, zal daar een 
vergoeding voor de club 
tegenover blijven staan’

rijk gaf Budzinski in juni in een wetenschappe-

lijk artikel een voorzet voor een aangepast 

transferstelsel. Ze opperen standaardcontrac-

ten met een looptijd van twee of drie jaar, het 

 afschaffen van het transferwindow halverwege 

het seizoen en mogelijk een maximumsalaris. 

Zulke  contracten zouden dan in principe zeker 

de eerste twee jaar moeten worden nageleefd, 

wat de clubs meer zekerheid geeft dan nu het ge-

val is.

Ze stellen ook het maken van collectieve 

 afspraken voor. Dat klinkt Michael Leahy van 

spelersvakbond Fifpro als muziek in de oren. 

“Inperking van de nu overvolle wedstrijdkalen-

der, die een aanslag vormt op de gezondheid 

van spelers, zou wat ons betreft onderdeel 

 moeten zijn van zulke collectieve arbeids-

overeenkomsten.”


